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15379 SODIUM HYDROXIDE 30% October 2013 

Synonyms: Caustic soda, lessive de soude, soude caustique liquide 

Description: Virtually clear, colourless liquid 

CAS NO: 1310-73-2 FORMULA: NaOH 

EINECS NO: 215-185-5 MW: 40 

    

Test Specification  

NaOH (%) 29 – 31  

*Iron (Fe) (ppm) 5 max  

*Sodium Chloride (NaCl) (ppm) 100 max  

   

Typical value   

*Carbonate (%) 0.4 max  

*Sulphate (ppm) 100 max  

   

   

   

 * all impurities are based on caustic soda 50% 
 
Meets the purity criteria of the Food Chemicals Codex and for products applied to condition water 
for human use (EN 896).  
 
This sodium hydroxide meets the purity criteria defined in Commission Regulation (EU) No 
231/2012 – Laying down specifications for food additives listed in annexes II and III to regulation 
(EC) No 1333/2008 of the European Parliament and the Council.  
The sodium hydroxide does not comply with all the requirements of the regulation (EC) No 
1333/2008 and consequently the product cannot be considered as food additive.  
 
La Lessive de soude respecte les critères de pureté définis dans le règlement (UE) No 231/2012 
établissant les spécifications des additifs alimentaires énumérés aux annexes II et III du 
règlement (CE) No 1333/2008 du Parlement Européen et du Conseil.  
La Lessive de soude ne respecte pas toutes les exigences du règlement (CE) No 1333/2008 et 
par conséquent on ne peut pas considérer le produit comme additif alimentaire. 
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